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OBECNÉ NOVINY  -  marec 2018                             VII. ročník                                        1. číslo                       Cena: 0,- €

 

Csanádi Imre: Tavasz-ébresztő 

    Ébredj, új tavasz,  

        jégtörő, sugaras, 

            gallyat gombosító, 

                rügyet rojtosító, 

                    mindenféle madarakat 

                         víg versre tanító. 
      

Mária Rázusová-Martáková: Jar 

    Z diaľnych svetov pani zlietla 

        plná tepla, plná svetla. 

             Na lúčiny, briežky, stráne 

                 sype kvietky maľované. 

    Zasmiali sa sedmokrásky, 

                 zazvonili vtáčkov hlásky, 

                    zabzučali včielky v tráve: 

                  „Jar k nám prišla v plnej sláve!“ 

 

http://www.ciernybrod.sk/
mailto:obecciernybrod@stonline.sk
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Tisztelt Olvasók, kedves Vízkeletiek! 
 

Gyorsan elteltek a karácsonyi ünnepek. Nekem úgy tűnik, hogy az idő múlásával az életritmusunk is megváltozik, 

fölgyorsul. 

       

Az önkormányzat az új esztendő első negyedévében is tette a dolgát, és több pályázot benyújtott, reméljük, hogy az 

illetékesek majd pozitívan bírálják el. Újból megpályáztuk a községi bérlakások építését, bízom benne, hogy már 

augusztusban megkezdődhetnek az építkezési munkálatok. A többi pályázat a hulladékgyűjtő telep megépítésével 

kapcsolatos, melyre pozitív választ várunk. 

      

Sajnálattal kell közölnöm Önökkel, hogy a képviselő-testület tagjai által tavalyelőtt megválasztott új községi 

ellenőrünk, Leszkó Ildikó munkája terén hiányosságokat tapasztaltam. Nem ismeri kellőképpen a törvényeket, nem 

tartja be az előírt munkaidőt, hibákat követ el a község költségvetéséről szóló jelentésekben. Az Önök által benyújtott 

panaszokat, kérelmeket az ő feladata lenne elintézni, de sajnos ennek sem tesz eleget.  Továbbá az ő feladata lenne 

ellenőrizni a községi hivatal alkalmazottjainak munkáját, de az ezzel kapcsolatos gyakorlati ismeretei eléggé hiányosak, 

és ezért a munkáért még fizetést is kap. Megígérte, hogy majd megtanulja. Ez szomorú. Például, mit szólna az Önök 

munkaadója abban az esetben, ha nem tartanák be a munkaidőt és az előírt munkaköri kötelességeiket nem teljesítenék, 

biztosan elbocsátaná Önöket. Nálunk erről a képviselő-testület tagjai döntenek, mert a község főellenőrét ők 

választották meg. Ha netán leváltanák őt, azzal elismernék, hogy nem a legmegfelelőbb személyt választották 

a főellenőri állás betöltésére. Ezt már csak büszkeségből sem tennék meg. 

        

Márciusban baráti látogatást tettünk a magyarországi Földeák baráti településünkön, Csongrád megyében, ahol első 

alkalommal rendeztek böllérversenyt, melyre minket is meghívtak. Nagyon jól éreztük magunkat. A verseny 

színvonalas volt, ezúton is köszönjük a szervezőknek a meghívást. Kicsit csalódott vagyok, hogy ilyenfajta akciókon 

a képviselő-testület tagjai nem vesznek részt. Pedig hasznosak ezek a látogatások, mert sokat tanulhatunk, 

tapasztalhatunk ezen községek működéséből. 

        

A közelgő húsvéti ünnepek alkalmából a hölgyeknek sok locsolót, és falunk minden lakosának kellemesen eltöltött 

húsvéti ünnepeket és jó pihenést kívánok. 

            Nagy Pál polgármester 

 
 
 

Váţení Čitatelia, milí Čiernobrodčania! 
 

Uplynul čas Vianoc a vianočných sviatkov tak skoro ako nikdy predtým. Mne sa zdá, ţe kaţdým 

rokom sa tempo nášho ţivota zrýchľuje. Aj v tomto štvrťroku sme podali veľa projektov. Podali sa 

znovu nájomné byty, ktoré dúfam, ţe v auguste začneme aj stavať. Ostatné projekty sa týkajú 

zberného dvoru a máme aj podané projekty, ktoré ešte neboli vyhodnotené. 

 

S poľutovaním Vám oznamujem aj skutočnosť, keď som do obecných novín písal o našej kontrolórke, Ildikó Leszkó, 

ktorú si zvolili poslanci, ţe nepozná zákony, nedodrţuje dochádzku zamestnanca a nevie bezchybne napísať správu 

o rozpočte obce. Vybavuje sťaţnosti, na ktoré zabudne odpovedať. A vy márne čakáte na list od obce, ţe v akom štádiu 

je vaša sťaţnosť. Zamestnancov obecného úradu ide kontrolovať, pritom nemá základné vedomosti o tom, ako by sa to 

malo robiť, a pritom berie za toto všetko plat. Minule mi povedala, ţe sa to naučí. Je to dosť smutné. Čo by povedal váš 

zamestnávateľ, keby ste riadne nechodili do práce a neplnili ste si povinnosti zamestnanca. Asi by vás vyhodil z roboty. 

U nás o tom rozhodujú poslanci, lebo sa jedná o zamestnanca, ktorého si oni zvolili na kontrolu obce. Keby s ňou niečo 

robili, tak by si priznali chybu, ţe si nevybrali tú najlepšiu. Hrdosť im to nedovolí. 

 

V mesiaci február sme navštívili obec Földeák, kde sa po prvýkrát konala zabíjačková súťaţ. Veľmi sa nám tam páčilo, 

pohostili nás na vysokej úrovni, za čo aj touto cestou chcem poďakovať. Som len sklamaný, ţe na takéto akcie 

nechodia poslanci, ale uţ som si zvykol. Je dobré, keď vidíme iné obce ako fungujú, lebo to nás učí urobiť zmeny aj 

v našej obci, ktorý prinesie osoh pre našich obyvateľov. 

 

K blíţiacim sa veľkonočným sviatkom by som Vám všetkým ţelal  príjemne strávený víkend v kruhu rodiny 

a najbliţších a ţenám prajem veľa vody, a aby mali veľa šibačov.  
         Ing. Pavel Nagy, starosta obce 
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Akik 2018. január 1. és március 31. között  töltötték be a 10., 20., 30., 40., 50., 

60., 65., 70., 75., 80. és 85. életévüket /  Občania, ktorí  v období od 1. okt.  do 

31. dec. 2017 dovŕšili 10, 20, 30, 40, 50, 60, 65, 70, 75, 80 a 85 rokov. 

 Husár Tibor,  Kočík Arnold,  Lakatos Adrián 

 Madarász Kornél,  Serczel Péter,  Kiss Mark   

 Krisková Erika,  Kaigl Peter,  Mego Erik 

 Jakócs Roland, Škodáková Beatrix, Serczel Tomáš 

 Horváth Zoltán, Mandáková Judita, Párkányová Mária, Beke Ladislav, Dömény Štefan, 
Horsicza Ladislav,  Bednár Juraj,  Kádárová Gabriela 

 Galambos Ladislav, Halászová Katarína, Ďuričková Júlia, Kürtösiová Júlia, Lászlová 
Magdaléna, Bodriová Priska, Nagy Imrich, Serczelová Jolana, Eliásová Júlia 

 
Kelecsényi Viktor,  Döményová Elzbieta 

 
Prágaiová Júlia,  Pék Éva,  Czehláriková Anna 

 Zsemlyeová Rozália, Királyová Priska, Benkovics Karol, Kissová Júlia, Uhrovčíková 
Terézia, Czehlárik Ján 

 
Ostradecky Aladár,  Kozma Gejza,  Király Štefan 

 
Javorová Irena,  Drozd Imrich 

 

 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 

 
 

 
 

 

 

Községi hírszolgálat Obecné informácie 

   Kerek születésnapjukat ünneplő lakosaink / Naši jubilanti : 

JUBILEUMUKHOZ GRATULÁLUNK!    
GRATULUJEME K VÁŠMU JUBILEU! 

Külön köszöntjük azokat a lakosainkat, akik 2017. október 1-je és december 31-e között 

töltötték be 85. életévüket, illetve falunk legidősebb lakosa is ebben az időszakban töltötte 

be 95. életévét, viszont szerkesztési hiba miatt nevük nem került be a 2017. decemberi 

számba./ Obzvlášť pozdravujeme tých oslávencov, ktorí v  období od 1. októbra do 31. 

decembra 2017 oslavovali svoje 85. a 95. narodeniny, avšak kvôli technickej chybe ich mená 

sa nezverejnili v decembrovom čísle. 

Ők a következők / Ony sú nasledovné:  

Ami és aki a 2017. decmberi számból kimaradt /  

       Čo a kto chýbal z decembrového čísla z roku 2017 

85 évesek / ročné: Kissová Janka,  Lipovská Mária,  Szolgaiová Mária,  Kelecsényiová 

Margita 

95 éves lett/ ročná:  Lukovičová Agneša   

A kialakult hiba miatt elnézést kérünk, és szép jubileumukhoz szívből gratulálunk, jó erőt, 
egészséget kívánunk. / Za vzniknutú chybu sa ospravedlňujeme , k Vášmu krásnemu jubileu zo 
srdca gratulujeme a prajeme veľa šťastia a zdravia. 
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Újszülött neve / Meno novorodenca:        Szülők neve/Meno  rodičov:  
 

- Sebastián Kulina         
- Marián Kulina 
 

- Anna Viktória Ábrahám       Adriana Ábrahámová   és/a    Szabolcs Ábrahám 
- Viktória Juhászová    Mgr. Andrea Juhászová   és/a   Ing. Gabriel Juhász 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 

 

- Dinka István - 57 éves          - Štefan Dinka – 57  rokov 
- Prágai, szül. Mészáros Mária - 79éves  - Mária Prágaiová rod. Mészárosová – 79  rokov 

- Szabó Mihály - 82 éves          - Michal Szabó – 82  rokov 

- Takáč, szül. Kugler Erzsébet - 78 éves       - Alžbeta Takáčová rod. Kuglerová – 78  rokov 

 

 

 

 

 

                

                                                           

 

 

2018. jan. 1. és március 31-e között      Medzi 01.01.2018 a 31.03.2018 

örökre eltávozott közülünk:            nás navždy opustil : 

 

NYUGODJANAK  BÉKÉBEN. ČESŤ ICH PAMIATKE. 

Nagy örömmel köszöntjük újszülötteinket      /  Vítame  novorodencov : 
akik 2018. jan. 1.  és március 31-e között születtek:        ktorí sa narodili medzi 01.01.2018 a 31.03.2018 

 

A GYERMEKÁLDÁSHOZ SZÍVBŐL GRATULÁLUNK, GYERMEKÜK FELNEVELÉSÉHEZ SOK EGÉSZSÉGET, ERŐT 

ÉS KITARTÁST KÍVÁNUNK!   /  K NARODENIU VÁŠHO DIEŤATKA VÁM ZO SRDCA GRATULUJEME!  

 

Az újságban megjelent cikkek tartalmáért a szerkesztők nem vállalják a felelősséget. 
Észrevételeiket, hozzászólásaikat, cikkeiket, hirdetéseiket a vizkeletiujsag@gmail.com  e-mail címre várjuk. 

Uvedené články nemusia vyjadrovať a plne súhlasiť  s názormi  redakcie. Za obsah článkov redaktorky 
nezodpovedajú. 

Vaše pripomienky, články, nám  zasielajte na  e-mailovú adresu: vizkeletiujsag@gmail.com 
 

Külön köszöntjük még az ifjú házasokat, akik 2017. októberében és decemberében kötöttek 

házasságot, viszont az ő nevük is kimaradt az előző számból. / Obzvlášť pozdravujeme 

novomanželov, ktorí uzavreli manželstvo v októbri a decembri 2017, avšak ich mená sa tiež 

nedostali do posledného čísla. 

Erika Szekanová és/a Kutrucz Adrián 

Mgr. Andrea Jalšovská  és/a  Ing. Gabriel Juhász 

A kialakult hiba miatt elnézést kérünk, és házasságkötésük alkalmából szívből gratulálunk. /  

Za vzniknutú chybu sa ospravedlňujeme, a gratulujeme k Vášmu sobášu. 

(i  ikrek/dvojčatá)    Rigóová Anna    és/a  Marián Kulina   
 

mailto:vizkeletiujsag@gmail.com
mailto:vizkeletiujsag@gmail.com


           Vízkeleti Újság  / Obecné noviny        VII. évfolyam/ročník                                          1. szám/číslo 
            

 
 

6 
 

MÜANYAG hulladéknak számít:  tiszta PET üvegek (összenyomva), tiszta PE-HD és PP üvegek – üres tisztítószeres, 
samponos üvegek kiöblítve stb., fóliák – pl. igelit táskák, mosóporos zacskók, építészetből származó fóliák, szteccsfóliák, 
PS – tiszta polyészter, joghurtos dobozok . 

Ami nem tartozik a MÜANYAG hulladék közé:  veszélyes hulladék csomagolásai (motorolaj, kémiai anyagok, 
festékek), linóleum, molitán, szennyezett műanyag csomagolások.  
           

PAPÍRhulladéknak számít:  újságok, folyóiratok, könyvek, füzetek, irodai papír, csomagolópapír, reklámújságok, 
kartonok. 

Ami nem tartozik a PAPÍRhulladék közé:  tetrapak (tejek, dzsúszok csomagolásai), viaszpapír, impregnált papír, 
szennyezett papír.  
           

                      

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Községi hírszolgálat Obecné informácie 

A PAPÍR ÉS A MŰANYAG SZELEKTÁLT 
GYŰJTÉSE 

 

Vízkelet Község Önkormányzata az AVE SK 

odpadové hospodárstvo kft. közreműködésével 

2018. március 1-től bevezette a papír és 

a műanyag zsákokban való szelektált 

gyűjtését. 
 

A hulladékszállító vállalat minden háztartásnak 

24 darab zsákot biztosított a 2018-as évre, 

melyeket a helyi községi hivatalban lehet 

átvenni.  
 

A megtelt zsákokat elég kitenni a ház elé az 

elhordás napján, melynek időpontjai kékes zöld 

színnel vannak jelölve a naptárban. 

A zsákok összeszedése reggel 6:00 órától 22:00 

óráig zajlik. 
 

A műanyagot és a papírt  külön zsákba kell 

gyűjteni! 
 

Az üveget továbbra is a község területén  kihelyezett 

konténerekbe  lehet dobni. 

 

A fémhulladékot a helyi gyűjtőben veszik át 

(az óvodával szemben). 

 

A nagyméretű hulladékot (szekrények, ágyak, 

szőnyegek), biológiai hulladékot (faágak, 

zöldhulladék), elkronikai hulladékot be lehet 

vinni az alapiskolával szemben lévő közszolgálati 

üzem udvarára. 
 

VÉDJÜK A KÖRNYEZETET, 

AMELYBEN ÉLÜNK! 

VRECOVÝ SEPAROVANÝ ZBER  
PAPIERA A PLASTU 

 

Samospráva obce Čierny Brod v spolupráci so 

spoločnosťou AVE SK odpadové hospodárstvo s.r.o.  
 

od 1. marca 2018 zaviedol vrecový separovaný 

zber papiera a plastu. 
 

Odpadová spoločnosť zabezpečil pre kaţdú 

domácnosť vrecia v počte 24 ks na celý rok 2018. 

Vrecia môţu domácnosti prevziať  na miestnom 

obecnom úrade.  

 

Dátumy vývozu plných vriec je označená 

modrozelenou farbou v kalendári. Plné vrecia treba 

vyloţiť pred dom v deň zberu a je potrebné ich mať 

prístupné od 6,00 hod.  do 22,00 hod.   
 

Papier a plast treba zbierať oddelene! 
 

Sklo sa naďalej zbiera do zelených kontajnerov, 

ktoré sú  vyloţené na území obce. 
 

KOVOVÝ odpad sa môţe odovzdať na 

miestnom zbernom dvore (oproti materskej školy). 
 

Veľkoobjemový odpad (skrine, postele, 

koberce),  biologický odpad (konáre, zelený 

odpad) a elektronický odpad môţu občania 

priniesť na dvor prevádzkárne (oproti základnej 

školy). 

  

CHRÁŇME NAŠE ŢIVOTNÉ 

PROSTREDIE! 
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ÜVEGhulladéknak számít:  nem visszaváltható üvegből készült csomagolások, üvegedények, üvegcserepek, ablaküveg, 
táblaüveg. 

Ami nem tartozik az ÜVEGhulladék közé:  autók ablaküvege, biztonsági üvegek, drótozott üveg, porcelán, tükrök, 
kerámia, TV képernyők, izzók és villanykörték. 
           

TETRAPAK / VKM:  tiszta tetrapak / VMK csomagolások (tejek, dzsúszok csomagolásai) 
           

FÉMhulladéknak számít:  konzervek, fémtárgyak és szerszámok, fém alkatrészek, alobal, italok pléhből készült 
csomagolása, alumínium, joghurtok lehúzható záró részei, teamécses alumínium csomagolása. 

Ami nem tartozik a FÉMhulladék közé:  más anyaggal kombinált  fémcsomagolások 

           

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Községi hírszolgálat Obecné informácie 

Sviatok / Ünnepnapok 

A szelektált hulladék (papír és üveg) elszállításának időpontjai  2018-ban 

Vízkelet 

/ papír és üveg elszállítása 
/ PÉNTEK - hetenkénti háztartási hulladék elszállítása 



           Vízkeleti Újság  / Obecné noviny        VII. évfolyam/ročník                                          1. szám/číslo 
            

 
 

8 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



           Vízkeleti Újság  / Obecné noviny        VII. évfolyam/ročník                                          1. szám/číslo 
            

 
 

9 
 

Lakosság nyilvántartási adatok a 2017-es évből 
2017. december 31-i adatok 

         

állandó lakhellyel rendelkező lakosok száma:  1620 
  ebből  nő:     838 
  ebből férfi:     782 
 

gyerekek 0-tól 18 éves korig:     263 
nők 18-tól 62 éves korig:     525 
férfiak 18-tól 62 éves korig:     529 
62 éves és azon felüli nők:     198 
62 éves és azon felüli ferfiak:     113 
 
újszülöttek száma:        11 
házasságkötések száma :       12 
elhunytak száma:        16 
állandó lakhelyre bejelentkezők száma:      46 
elköltözöttek száma:        26 

 
 

Prehľad z evidencie obyvateľstva z roku 2017 
údaje ku dňu 31.12.2017 

 

obyvatelia s trvalým pobytom:     1620 
  z toho ženy:     838 
  z toho muži:     782 
 

deti od 0 do 18 rokov:      263 
ženy od 18 do 62 rokov:     525 
muži od 18 do 62 rokov:     529 
ženy od 62 rokov a viac:     198 
muži od 62 rokov a viac:     113 
 
počet narodených detí:        11 
počet sobášov :         12 
počet zosnulých:        16 
počet novoprihlásených na trvalý pobyt:     46 
počet odsťahovaných:        26 
 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

DONOVALY 2018 

 

Obecné informácie Községi hírszolgálat 

Egy év kihagyás után községünk önkormányzata idén ismét megszervezte lakosai részére az egynapos 

kirándulást a turisták által is nagyon kedvelt dóvali (Donovaly) síközpontba.  A kirándulás  a tavaszi szünet utolsó 

napjára, március 9-re esett.  

Az autóbusz reggel hét órakor 44 személlyel indult útnak. Az utazásnak  az időjárás is kedvezett – szép napos 

időnk volt. Miután megérkeztünk, szétszéledtünk, és az ott eltöltött időt mindenki a kedve szerint osztotta be. Volt, 

aki a síelésnek hódolt, amelyhez a feltételek nagyszerűek voltak. Aki szánkózásra adta a fejét, annak visszont 

keményen fel kellett vennie a harcot a meredek dombokkal, mert hát lefelé még csak siklott a szánkó sebesen, de 

a felfelé vezető utat gyalogosan kellett megtenni, és a negyedik-ötödik alkalom már nagyon kimerítő volt mind a 

felnőttnek, mind a gyereknek  -bár ők valamivel jobban bírták a strapát.  Sajnos a szánkózók részére még nem 

teremtették meg az ideális feltételeket.  De  a felfelé gyaloglás  sem szegte a kedvét senkinek, mert pihenésre, frissítő 

elfogyasztására  alkalmas hely is akadt bőven. A lovas- és  kutyaszánnak is nagy sikere volt a gyerekek körében. 

A gyalogtúrázók gyönyörködhettek a táj szépségében, a havas hegycsúcsok látványában. 

       Bárki bárhogyan is töltötte el az idejét, a nap végére mindenki kellemesen elfáradt. Délutánra az  

idő is rosszabbra fordult.  Az autóbusszal fél ötkor indultunk  

hazafelé. Szerencsére mindenki épen, egészségesen érkezett   

meg Vízkeletre.  

 
            Kováč Marcela 
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Iskolánk életéből 
2018. február 11-én, a Csemadok évzáró 

taggyűlésén, a Vízkeleti Alapiskola 3. és 4. osztály 

tanulóiból álló ,,Csibészek” színjátszó csoport előadta az 

,,Ilók és Mihók” című mulatságos népmesét. A kacagtató 

népmese maradéktalan kikapcsolódást nyújtott a 

jelenlevőknek. Ugyanis megtudhatták, hogy nagy bánatba 

esett nemrégiben Mihók! Furcsa érzés marta, de nem ám 

betegség, hanem a szerelem! Ha nem lett volna az az okos 

édesanyja, tán még ma is csak sóhajtozik, nyűgölődik. De 

szerencséje volt! S ő tudta, mi ilyenkor az orvosság! 

Bizony meg kell házasodni, az aztán kigyógyít minden 

bajból. S ha már épp arra járt Ilók, a szomszéd faluból, 

kapóra jött a nászra… Csakhogy Ilókot nem olyan fából 

faragták, hogy csak úgy tessék-lássék férjhez menjék! Az ő 

kezét ki kellett érdemelni! Így aztán Mihók, aki nem épp 

az eszéről volt híres, bizony keservesen megemlegette a 

lánykérést… többször is! 

Erre a rendezvényre aranyos játékot vittek az 

alapiskola 1. és 2. osztályos tanulói is - ,,A három 

kívánság” című mesét, mely a három félresikerült 

kívánságról szólt. Ez a tréfás mese a fiatalok, Ilók és 

Mihók perlekedését figurázta ki. Mesefeldolgozásuk egy 

esküvővel indult, ahol Mihók és Ilók lakodalma zajlott, 

majd eljátszották, hogyan találkozott a férj az erdei 

tündérrel, s hogyan jutott a három kívánság ajándékához. 

Játékukban főleg a mesében lévő lendület, a népi 

alakoskodásból kiinduló humor érvényesült.  

        A ,,zumba” Kolumbiából származó, könnyen 

elsajátítható, latin ritmusokra épülő tánc. Más latin 

nyelveken a zumba jelentése „gyorsan mozogni, 

szórakozni, bulizni”. A ,,Csibészek” lánytagjai imádnak 

mozogni, és szeretik a pörgős zenét. Nem biztos, hogy 

minden mozdulatuk egységes volt és egyformán sikerült, a 

lényeg, hogy mindenki jól érezte magát. Arra törekedtek, 

hogy a nézők szép látványban részesüljenek. Számukra ez 

nagy lehetőség volt, hogy megmutathatták, milyen 

ügyesek. 

2018. február 28-án 6 tanulóval vettünk részt a 

Tompa Mihály Vers- és Prózamondó Verseny járási 

fordulóján, Galántán. Lányaink ügyesek voltak méltán  

képviselték iskolánkat. Nagy örömünkre Renczes Viktória 

ezüstsávosként végzett. Bronzsávosként végzett: Marafkó 

Lara, Lakatos Viviana, Tóth Barbara, Fehér Zsóka és 

Bodri Dominika.  

  2018. március 12-én Fehér Zsóka és Zalka Lóránt, 

a Pitagorasz iskolai forduló sikeres megoldói képviselték 

az iskolát a járási fordulón Galántán.  

2018. március 28-án Pedagógusnapot tartottunk. 

Diákjaink a következő szavakkal kedveskedtek 

tanítóiknak. 

 

 „Keress olyan mestert, akinek szelleme világos, tudása 

nagy és szíve jó!” Ez a gondolat röviden összefoglalja 

mindazokat a tulajdonságokat, amelyek a tanárt tanárrá, 

a pedagógust pedagógussá teszi. Ebből is látszik, hogy 

milyen nehéz mesterség, milyen komoly feladat, milyen 

életre szóló hivatás a tanári pálya. Nagy dologra, 

egyesek szerint a legnagyobbra vállalkoznak azok, akik 

gyermekeket, fiataljainkat tudásra, szívbéli jóságra 

tanítják, miközben tudásukat megosztják velük, és a 

mindennapokban példaként állnak előttük. Nincs még 

egy munka, ahol ennyi a kudarc, hiábavaló 

erőfeszítés, de ilyen sok siker, ennyi ajándék, 

kellemetlen és kellemes meglepetés éri az embert. 
Nincs még egy munka, ahol ilyen nagy hatása lehet egy-

egy jó – vagy jókor kimondott szónak, esetleg egy-egy 

rosszul vagy rosszkor mondott szónak.  Nincs egyetlen 

munka, hivatás sem, amelynek a valódi hasznát csak 

évek, esetleg csak évtizedek múlva láthatjuk.  

   A pedagógusi munkát a csendes esőhöz lehet 

hasonlítani. A csendes esőhöz, amely jó sokáig tart, 

áztatja a földben megbújó magokat. Azok magukba 

szívják a nedvességet, és később ezért aztán akár 

szárazság idején is képesek termőre fordulni. 

 

                 Egri Natália, a magyar alapiskola igazgatónője 
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      Ţiaci v našej základnej škole okrem usilovného 

učenia preţívajú aj mnoţstvo rôznych aktivít  a zábavy. 

December a prvé dva mesiace roku 2018 sa v ZŠ Čierny 

Brod sa niesli na vlne rôznych udalostí a podujatí, ktoré 

obohacujú ţivot ţiakov i pedagógov. 
Vážení rodičia! 

ĎAKUJEME VÁM, ţe 

ste svojou aktivitou a 

účasťou na vianočných 

trhoch podporili našu 

školu. Predajom vianoč-

ných výrobkov sa nám 

podarilo získať 454 €. 

Finančné prostriedky 

boli investované do 

učebníc pre 5. a 6. 

ročník. Čiastka 100 € 

bola venovaná Školské-

mu klubu detí  

na nákup hračiek.  
ĎAKUJEME!!! 

Vianočné trhy v Bratislave 
       Aj v tomto 

školskom roku 

pripravili pani učiteľky 

netradičné mikulášske 

prekvapenie pre ţiakov 

2. a 3. ročníka 

v podobe výletu na 

Vianočné trhy 

v Bratislave. Deti si na 

Hviezdoslavovom  

námestí vychutnali 

atmosféru Vianoc 

s tradičnými stánkami, 

zatancovali  

a zaspievali si s anjelom a jeho pomocníkmi. Kaţdé 

dieťa dostalo od Mikuláša balíček sladkých maškŕt.  
 

Posedenie pri jedličke 
     Aj tento rok sme si 

všetci uţili tradičnú 

vianočnú akciu na 

našej škole Posedenie 

pri jedličke. Na tento 

deň sa ţiaci veľmi 

tešili a pripravovali si 

kultúrny program.   
 

            

 

Ţiaci  prispeli 

krásnymi vianočnými 

piesňami, druţinári 

rozprávkovým prí-

behom, vyučujúci 

pripravili pre deti 

úţasné súťaţe. 

Nakoniec si ţiaci 

zaspievali Tichú noc  

a s dobrým pocitom sa rozišli do svojich domovov. 
 

Staré Divadlo Karola Spišáka v Nitra 
           Ţiaci I. stupňa navštívili Divadlo Karola 

Spišáka v Nitre, kde nazreli do divadelného 

zákulisia. Pozreli si miesto, odkiaľ je celé 

predstavenie riadené, prezreli si zvukovú a 

osvetľovaciu miestnosť, spolu stáli na javisku, 

vstúpili do skladu kostýmov, pozreli si rozprávkovú 

miestnosť s rôznymi bábkami. Mohli si vyskúšať 

prácu s marionetami, javajkami, maňuškami a inými 

bábkami z celého sveta a rôzneho veku. Táto 

návšteva bola nielen zaujímavá, ale aj poučná. 

    Po prehliadke divadla ţiaci s pani učiteľkami 

prešli na Svätoplukovo námestie, kde bolo postavené 

VIANOČNÉ MESTEČKO so stánkami ponúka-

júcimi rôzne vianočné dobroty a drobné darčeky. 

Nakoniec si pozreli drevený Betlehem. 

 
 

Život v našej škole 
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Gyermeknap 

 
Mlynárkin pytač – návšteva Divadla Jána 

Palárika v Trnave 
      

       Dňa 18.1.2018 privítalo Divadlo Jána Palárika v 

Trnave našich ţiakov II. stupňa na predstavení Mlynárkin 

pytač. Na doskách trnavského divadla oţil príbeh o láske a 

spravodlivosti. Rozprávka  bola veselou komédiou s 

pesničkami, kde vládla dobrá nálada a úsmev. Pobavila 

všetkých milovníkov rozprávok, v ktorých dobro vţdy 

zvíťazí.  

 
Maškarný karneval 
       

      Celý február  sme sa na našej škole pripravovali na 

najveselší a najbláznivejší deň, maškarný karneval. 

Nakoniec prišiel  a od rána boli v maskách všetci ţiaci I. 

stupňa. Prvé hodiny sa učili, ale všetci netrpezlivo čakali 

na zábavu a súťaţe, ktoré boli pripravené v telocvični. 

      Tohtoročný maškarný karneval bol opäť plný fantázie. 

Objavili sa na ňom zvieratká, princezné, kovboji a iné 

rozprávkové postavičky. Masky sa najskôr počas 

spoločného tanca predstavili, potom nasledovali súťaţe, 

v ktorých ţiaci predviedli svoju zručnosť i rýchlosť. Všetci 

súťaţiaci boli za svoje výkony odmenení sladkou 

odmenou. Nasledovala tanečná zábava, počas ktorej pani 

učiteľky hodnotili masky a určili tie najkrajšie. Odmenené 

boli tri kúpené masky a tri doma vyrobené masky. Víťazi 

dostali malé darčeky, vďaka ktorým môţu rozvíjať svoju 

kreativitu. Na záver sa pokračovalo v tanečnej zábave. Na 

nedostatok zábavy sa nemohol nikto sťaţovať.  
 

 Lyţiarsky výcvik 

       Keďţe k zime neodmysliteľne patrí lyţovanie, aj 

naši ţiaci v termíne od 25.2. do 2.3 vyrazili na dlho 

očakávaný lyţiarsky kurz. Za miesto pobytu sme zvolili 

penzión Kúria v lyţiarskom stredisku Tále v srdci 

Nízkych Tatier. Kurzu sa zúčastnilo 20 ţiakov II. stupňa 

a 2 pedagogickí pracovníci. 

       Podmienky na lyţovanie boli veľmi dobré, svah 

bol vţdy upravený. Počasie sa rozhodlo, ţe ukáţe svoju 

najmrazivejšiu tvár.  Všetci sa veľmi zodpovedne učili a 

zdokonaľovali v lyţovaní. Pod vedením skúsených 

inštruktorov si začiatočníci osvojili základné lyţiarske 

zručnosti a na konci uţ všetci dokázali bezpečne 

zlyţovať celý svah.  

       Uţ teraz sa spoločne tešíme na ďalšie stretnutia 

na bielych svahoch. 
 

   
 

A čo nás čaká v ďalších mesiacoch? 
         Našich budúcich prváčikov čaká ich zápis do 1. 

ročníka, ktorý sa uskutoční 12. apríla /štvrtok/ 2018 od 

13.00 hod. do 17.00 hod. Je dôleţité si priniesť 

občiansky preukaz, rodný list dieťaťa a 10 € na pomôcky 

a zošity. Na všetkých našich nových ţiačikov sa veľmi 

tešíme a veríme, ţe sa im u nás v škole bude páčiť.  

     

      Deviataci sa pripravujú na Testovanie 9, ktoré sa 

uskutoční 21.3.2018.  

     

      Pre našich ţiakov máme pripravené aj akcie ako: 

rozprávkové čítanie, beseda so psychologičkami a 

predstaviteľmi policajného zboru, divadelné predstavenie 

v SND v Bratislave a v Nitre, návšteva mestskej kniţnice 

v Galante, návšteva strašidelných Bojníc, škola v prírode 

na Duchonke, rozprávková noc a samozrejme 

ŠKOLSKÁ AKADÉMIA. 

učiteľka ZŠ 

 



           Vízkeleti Újság  / Obecné noviny        VII. évfolyam/ročník                                          1. szám/číslo 
            

 
 

14 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

  

 

 

 

           Új esztendő, vígságszerző a Mesevilág 

óvodában, hiszen óvodai életünk játékos mindennapjai, 

a népi ünnepeink sorozata: a farsang, a pünkösd, a 

húsvét mind-mind kínálja a gyermekeink számára a 

vidámságot. 

        A karácsony megünneplése már pár éve a kedvelt 

óvodai eseményeink közé tartozik. Az egyik legmeghittebb 

és a legszívhezszólóbb ünnep ez intézményünk falai 

között. Minden évben csodálatos műsorral ajándékozzuk 

meg a kedves szülőket, nagyszülőket, érdeklődőket. Talán 

ilyenkor tudjuk megmutatni azokat az értékeket a 

szeretteinknek, amelyeket a legfontosabbnak tartunk. Hogy 

mi is az? Együtt lenni, egymásra figyelni, adni- ,,kis 

gyermeki kézzel készített ajándékot és igazi gyermeki 

szeretettel előadott kis táncot, mesét, verset, dalt”. 

         És sikerült is - boldogságot, örömöt, büszkeséget 

és elégedettséget varázsolni ismét a kedves vendégeink 

arcára. Mesevilág óvodánk kis  közössége utoljára volt 

együtt a 2017-es évben. A karácsonyi ünnepségünk után 

közösségünk gyermek és felnőtt tagjai haza mentek, hogy 

a szép délután után még egy kicsit feltöltődjenek a család 

szeretetével és békéjével. ,,Picit „ mindenki elfáradt - 

gyermek, pedagógus egyaránt. Megkezdődött a téli szünet. 

            A  karácsonyi ünnepek után  hamarosan  

elérkezett a farsang, a móka, a játék ideje..  A gyermekek 

szívesen bújtak bele a mesealakok bőrébe. Egy egész  

mesebirodalom kelt életre a farsangi hetünkön. Reggeltől 

állt a bál, vigadtak a kis gyermekek, remek hangulat 

kerekedett. Jó volt együtt vicces játékokat játszani, 

nevetni, mókázni, énekelni, mulatozni. Legnagyszerűbb 

játékunk az volt, hogy mindenki párt keresett magának, és  

 

a homlokukkal egy labdát vagy dominót kellett 

megtartaniuk, nem volt könnyű mutatvány. Tánc közben 

itt is megmozgattuk a párokat, mindenki nagyon jól 

szórakozott, nagy volt a vidámság. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Farsangi műsorukkal nagy sikert 

arattak nagycsoportos óvodásaink a 

Csemadok helyi alapszerveze-

tének évzáró taggyűlésén. A lelkes 

közönség nagy tapssal, jutalmazta 

szereplésüket. Ismét bizonyítottuk, 

hogy mi a mesében élünk, nekünk 

semmi sem lehetetlen. Az ügyes 

fiúk egy másodperc alatt 

elvarázsolták a csodaszép 

kislányainkat banyákká, akik a 

magyar közösségnek a banyatáncot 

is eljárták.   

             Az új év új tervekre sarkallja 

az embereket. Mi, a Mesevilág óvoda közössége- 
szerencsések vagyunk, hiszen haladunk kitartóan tovább  
egy megkezdett úton.                                                                                                                                       
Hiszünk a hagyományainkban, hiszünk a népmesék 
üzenetében és abban, hogy az a gyermek és felnőtt, aki 
találkozhat a népmesék világával, a mesehősökkel, 
 
 
 

Új esztendő, vígságszerző a Mesevilág óvodában 
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lélekben erősebb, kreatívabb és magabiztosabb 

lesz.  Mindig központba helyezzük a gyermeket mint 

individuumot, mint a közösség tagját. Emellett fontosnak 

tartjuk a jelenkorhoz való kapcsolódást is. Ugyan kicsit 

távol áll egymástól. Továbbá fontosnak tartjuk a népi  

hagyományok, játékok megismertetését a gyerekekkel, 

hogy el ne felejtődjenek, tovább éljenek. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  Ezeket szeretjük  

csinálni: mesélni, játszani, 

alkotni, táncolni! Ezek 

inspirálnak pedagógust és 

gyermeket, ettől vagyunk 

boldogok!  

        Húsvét közeledik.  

Gyermekeink is készülnek az 

ünnepre. A lányok már 

ügyeskednek, lassan elkészül-

nek a szebbnél szebb festett 

tojások. A  fiúknak sok  hímes tojást, a lányoknak, hogy 

minél szebben virágozzanak, sok-sok locsolót - 

községünk lakosainak pedig áldott ünnepeket kívánunk! 

Jókedvűen, ezer ötlettel, lelkesedéssel kezdtük 

az új évet indulunk neki ennek az új évnek. Kívánjuk 

községünk minden lakosának, hogy tervekben és 

sikerekben gazdag év legyen a 2018-as esztendő is!   
 

                                         Tisztelettel: Pékné Lovas Éva, a 

Mesevilág óvoda igazgatónője 
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Tisztelt Olvasó! 
     A Vízkeleti Újságban új rovatot indítunk - ,,IFIROVAT“ címmel. Ezzel az a célunk, hogy falunk fiataljait is 

bevonjuk a lap szerkesztésébe, valljanak magukról, ismerjük meg őket. Hogy élnek, hol és mit tanulnak, hol 

dolgoznak, milyen elképzeléseik vannak a jövőjükkel kapcsolatban. 

        Úgy gondoltuk, hogy először a főiskolára, egyetemre járó fiatalokat szólaltatjuk meg, mutatjuk be, utána 

a középiskolásokat, a szakmunkásokat, természetesen csak abban az esetben, ha vállalják, hogy a lapban írjunk 

róluk. Nem titkolt szándékunk, hogy ezzel a rovattal segítsünk a pályaválasztás előtt álló diákoknak. Szívesen 

várjuk fiataljaink ötleteit, javaslatait, elképzeléseit, örülnénk, ha ez a rovat elnyerné az olvasók tetszését. A rovatot 

Papp Tímea szerkeszti, nagyon örülnénk, ha mások is csatlakoznának hozzá. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

   

 

 

Kedves Olvasó! 
Nagy örömmel szeretném bemutatni a Vízkeleti 

Újság új rovatát, az ,,Ifirovatot“, melyben szeretnénk 

a község lakosaival megismertetni a vízkeleti fiatalok 

életét, mindennapjait. Fontos, hogy tudjanak, olvassanak 

rólunk,  ismerjenek meg minket, fiatalokat. Annak 

ellenére, hogy tanulunk, találunk időt arra is, hogy 

bekapcsolódjunk a falu kulturális életébe, igyekszünk 

magunkat hasznossá tenni.  

Az idei első cikkben hozzám közel álló témával 

foglalkozom. Mint a pozsonyi Comenius Egyetem orvosi 

karának tanulója, szeretnék bemutatni a vízkeleti 

lakosoknak azokat a  falubéli lányokat, akik Pozsonyban 

élik mindennapjaikat azon igyekezve, hogy a jövő 

orvosaivá váljanak. Az orvosi egyetem nem csak vér, 

veríték és könnyek, a sebészet, hanem egy hatalmas 

közösség, amelyben meg kell találnunk a helyünket 

nekünk, magyar pozsonyi diákok. Talán mindegyikünk 

nevében elmondhatom, milyen fantasztikus, hogy létezik 

a Selye János Klub, amely megkönnyíti és szebbé teszi 

a diákéveket. A SEJK a  pozsonyi magyar 

orvostanhallgatók klubja, amely erős pilléreken áll. A 27 

éves múltra visszatekintő szervezet klubélete 

a vezetőségnek és az odaadó tagoknak köszönhetően 

virágzik. A decemberi Új Szó egyik számában olvashattak 

cikket a klubról, melyet a lelkes és elképesztően profi 

elnöknőnk, Ţiaček Noémi írt. Az ember nem is gondolná, 

a magyar orvostanhallgatók micsoda elszántak és 

ambíciózusak, mi mindent szerveznek meg annak 

érdekében, hogy a lehető legtöbbet hozzák ki magukból az 

egyetemi évek alatt.  

Minden frissen felvett diák első emléke az Első(s)segély, 

 

hiszen a klub tagjai szeptemberben körbevezetik őket az 

egyetem épületében. Megismerik a tantermeket, 

előadótermeket, a Medikus-kertet, beszélgetünk/ 

kávézunk, ismerkedünk. Ezt követik a klubélet további 

fantasztikus programjai - mint a kiállítások/konferenciák, 

szakmai beszélgetések/előadások, kutatási lehetőségek, 

óvodai foglalkozások, nyári gyakorlat és természetesen a 

közös bulik, vagy akár palacsintasütés. Az évfolyam-

társaim elismeréssel fogadják, hogy magyar vagyok. 

Amikor megtudják (igen, 3 év után még sokan 

nem jöttek rá), hogy magyar vagyok. Általában izgatottan 

mesélik, milyen szavakat tudnak magyarul (igen, 

többnyire káromkodás), de volt már példa arra is, hogy 

valaki megkért, írjam le a -  Kis karácsony, nagy 

karácsony - dal szövegét fonetikusan. Felnéznek rám, 

amiért mindkét nyelvet folyékonyan beszélem. Gyakran 

hallom a szlovák medikusoktól, mennyire irigylik ezt 

a magyar közösséget, a tudományos beszélgetéseket, 

a budapesti nyári gyakorlatot és főleg azt, hogy így 

összetart, összekovácsol bennünket a klub. Személy 

szerint mindig próbálok legalább akkora lelkesedéssel 

nyitni a szlovák barátaim felé, mint azt a klub felé 

tenném. Fontos, hogy a magyarságunkat plusz pontnak 

tekintsék, ne pedig „másságnak“. 

Az elmúlt hetekben megszólítottam Bodri 

Krisztinát és Kiss Adriennt, válaszoljanak néhány 

kérdésemre, és végül engem is meginterjúvoltak. 

Mindannyian válaszoltunk a jelent és jövőt illetően feltett 

kérdésekre, továbbá a nehézségeket sem hagyhattuk ki. 

Ezúton is szeretném megköszönni a lányoknak, hogy 

ilyen készségesen nyilatkoztak. 
 
 

 

BEMUTATKOZUNK 
 

Bodri Krisztina, elsőéves 

orvostanhallgató 
T: Mi motivált a leginkább, hogy 

kitartó légy, és felvételt nyerj az 

orvosi karra? 

K: Már kiskorom óta volt 

elképzelésem arról, hogy mit 

szeretnék tanulni, illetve hogy mivel 

szeretnék foglalkozni a későb- 

 

 

biekben. Úgy gondolom, jól döntöttem, hogy ezt az 

utat választottam. A dunaszerdahelyi Egészségügyi 

Középiskolában érettségiztem, ahol értékes 

tapasztalatokat szereztem az egészségügy terén, 

ugyanakkor megtapasztaltam annak hiányosságait 

is. Viszont ez sem tántorított el az elhatározásomtól, 

hogy orvos szeretnék lenni. Sajnos nem sikerült 

felvételt nyernem az érettségi után. Azonban nem 

igazán tudtam magam elképzelni más szakmai 
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területen, ezért nem adtam fel. A pályaválasztásomkor 

jelentős szerepet játszott nem csak az orvostudomány 

iránti érdeklődésem vagy a gyógyítás iránti elhi-

vatottságom, hanem az is, hogy örömmel segítek 

másoknak. Orvostanhallgatónak lenni számomra külön-

leges dolog és örülök, hogy felvételt nyerhettem az orvosi 

karra.  

T: Van már konkrét elképzelésed a távoli jövőt 

illetően? Hogyan tovább, milyen szakosodást válasz-

tasz, netán önkéteskedés, esetleg kutatói munka? 
K: Mivel csak elsőéves vagyok, így egyelőre nincs teljesen 

konkrét elképzelésem. Ami eddig a leginkább érdekel, az a 

sebészet és a bőrgyógyászat, de ez még a jövőben 

természetesen változhat.  A jövőben lehetőségeimhez 

mérten részt szeretnék venni önkéntes projektekben is. 

T: Elsőéves vagy, számodra eddig mi jelenti a 

legnagyobb akadályt, nehézséget? Akár az évfolyam-

társakat illetően, vagy a szlovák nyelv, tanulás ill. a 

tantárgyak terén. 
K: Ahogy mondani szokás, minden kezdet nehéz. Meg  

 

kellett szoknom a magasabb követelményeket, hiszen egy 

főiskolán jóval nagyobb mennyiségű tananyagot kell 

elsajátítanunk lényegesen kevesebb idő alatt, mint 

amihez hozzá voltunk szokva a középiskolás évek alatt. 

Szerencsére egyelőre nem adódtak nehézségek a tanulást 

illetően, viszont ami az időbeosztásomat illeti, lenne mit 

rajta korrigálni. A hétköznapjaim dinamikusan telnek, 

hiszen reggeltől estig mozgásban vagyok. Kevesebb a 

szabadidőm, mint azelőtt, de igyekszem időt találni a 

szórakozásra és a pihenésre is. Az egyetemnek 

köszönhetően tagjává válhattam a Selye János Klubnak 

is. A klub tagjai rendkívül segítőkészek és barátságosak. 

Már a beiratkozás napján rengeteg hasznos tanáccsal 

láttak el bennünket, mely sokat segített "túlélni" az első 

egyetemi napokat. Tanulmányaim során nem tapasz-

taltam annak hátrányát, hogy magyar anyanyelvű 

vagyok. Lehet, hogy nekünk, magyar orvos-

tanhallgatóknak kicsivel több időt kell szánnunk a felada-

tok elvégzésére, de ez is csak közelebb visz bennünket a 

célunk megvalósításához.  
 

Kiss Adrienn, 
másodéves fogorvostanhall-

gató 
T: Mi alapján sikerült 

döntened, amikor megtudtad, 

hogy 6 év kemény munkája áll 

előtted, és választanod kell az 

általános orvosi és a fogorvosi 

szak között? 

A: Már kiskorom óta érdekelt az emberi test, és szinte 

teljesen biztos voltam benne, hogy az orvosi egyetemen 

szeretnék továbbtanulni.  

A döntés, hogy az általános orvosi vagy a fogorvosi szakot 

válasszam, egyáltalán nem volt könnyű döntés, hiszen 

ezen múlik a jövőm, nem lehet majd egyik szakból 

a másikba ugrálni kedvtől függően. Természetesen 

figyelembe vettem az előnyöket és a hátrányokat mindkét 

esetben, így végül a fogorvosi szak mellett döntöttem, 

nagyon szép szakmának tartom. A döntésemben nagy 

szerepet játszott az is, hogy az egyetem elvégzését 

követően nem kell majd további éveket szánnom az 

esetleges szakosodásra. 

T: Bár még csak másodéves fogorvostanhallgató vagy, 

jelenleg hogyan képzeled el a jövődet? Mi számodra a  

 

tökéletes jövő-kép? Saját rendelő, további szakosodás, 

netán közös álom valakivel? 

A: Ami a jövőt illeti, nem igazán van még konkrét 

elképzelésem. Nem csak orvosként lehet majd 

elhelyezkedni, hiszen szakosodhatunk tovább, kutatói 

munkát végezhetünk, de akár taníthatunk is. 

A legközelebbi célom, amit kitűztem magamnak, az 

mindenképp az egyetem elvégzése. Ez az első lépés 

ahhoz, hogy majd a jövő-képet bővithessem. Felmerült 

bennem, hogy továbbtanuljak mint szájsebész, de ez 

a döntés még várhat, mivel előttem áll még 4 hosszú és 

akadályokkal teli év. 

T: Számodra mi jelenti a legnagyobb akadályt, 

nehézséget az egyetemi évek alatt? Akár az 

évfolyamtársakat illetően, vagy a szlovák nyelv, 

tanulás ill. a tantárgyak terén. 

A: A legnagyobb nehézséget számomra egyértelműen az 

idő megfelelő beosztása okozza, nehéz megteremteni az 

egyensúlyt a tanulásra szánt idő és a szabadidő között 

úgy, hogy valóban maradjon idő magunkra. Azt 

gondolom, ezzel többen vannak így, mivel nagyon sokat 

követelnek tőlunk, ami  persze érthető, hiszen orvosok 

leszünk, emberekkel/embereken fogunk dolgozni a 

jövőben. 

 

Ezt követően Krisztina tette fel nekem szánt kérdéseit, mivel általános orvostanhallgatóként kíváncsi volt, hogyan is 

működnek a dolgok a fogorvosi szakon belül. 
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               Akárcsak az előző években,  igy a 2018. február 3-án 

megrendezett hagyományos farsangi CSEMADOKOS BATYUBÁL  

várakozáson felüli  hangulatot nyújtott. Az est közeledtével  

csoportokban érkeztek a vendégek, mindannyian vidám hangulatban  

az ünnephez illően öltözve A jókedv-hozó kupicát követően helyet 

foglaltak az ízlésesen megterített  asztaluknál. Mivel batyubál volt,  

minden bálozó kis karkosárban hozta magával az otthon elkészített 

ennivalót, a fonomabbnál finomabb hidegtálakat, a rétestől kezdve 

a házi pogácsán át, mindenféle finomsággal pakolták meg az 

asztalokat. A rendezők különféle finom déli gyümölccsel  megrakott 

asztallal várták a vendégeket. A bálon 147-en vettek részt.       

Pék Éva ünnepi köszöntőjét 

követően az érsekújvári VIVA 

tánciskola növendékei, egy test-

vérpár  nyitotta  meg a bált, ezzel  is 

emelve  az est hangulatát. Amint fel-

csendült az első dal, a vendégek 

nagy része máris a parketten ropta. 

 

 

 

BATYUBÁL - 2018 

Papp Tímea, 
harmadéves fogorvostan-

hallgató 
K: Mondhatni, az utad felénél 

jársz, hiszen a 6 évből a 3-at 

taposod. Eddig kielégítőnek 

érzed azt a tudást, amit az 

iskola nyújt számodra, vagy 

próbálod magad az iskolán 

kívül is fejleszteni? 
T: Úgy érzem, ami az elméletet  

illeti, az egyetem elegendő tudást nyújt, viszont az oktatási 

rendszer sem tökéletes, így a kellő  gyakorlat  hiányzik. Jó 

lenne még több időt és pénzt fordítani arra, hogy ezt a 6 

évet maximálisan kihasználhassuk, minél több 

beavatkozást lássunk és végezhessünk. Pontosan ebből az 

okból is próbálok iskolán kivüli tevékenységekkel 

gyakorlati tudást szerezni. Konferenciákra, előadásokra 

menni, tanfolyamokat elvégezni, ahol kisebb létszámú 

csoportokban foglalkoznak velünk. Heti szinten járok 

óvodákba, iskolákba, de cégekhez is előadni a szájhigiénia 

helyességéről és annak fontosságáról. Nagyon szeretik 

a gyerekek a játékos fogmosást, a felnőttek pedig mindig 

tanulnak valami újat. 

K: Számodra mi okozta eddig a legnagyobb 

megpróbáltatást az egyetemen? Mit gondolsz, minden-

ki egy hajóban evez, vagy teljesen személyre szabottak  

a nehézségek? 
T: Azt gondolom, bizonyos nehézségek minden orvos-

tanhallgatót ugyanúgy érintenek, főleg az elején,  hiszen 

 

mindenkinek meg kell küzdenie az új dolgokkal, 

tantárgyakkal, időbeosztással, emberekkel, nekünk 

magyaroknak a szlovák és gyakran a cseh nyelvvel is 

Viszont az, hogyan birkózunk meg a kezdeti 

nehézségekkel, abszolút személyfüggő, mindenkinek 

vannek gyengéi és erősségei. Talán a legnagyobb 

megpróbáltatásra még mindig várok, bár szinte minden 

második vizsgán azt gondolom, na, ez már nagyon 

feszegeti a határaimat, talán ez az a „leg“. Viszont 

a vizsga után ez az érzés eltűnik, és azt tartom, hogy 

bizony ennél még jöhet nagyobb akadály is. 

K: A 6.év befejezése után teljes értékű orvosnak 

számítotok, saját rendelőt is létrehozhattok. Hogyan 

szerzitek meg  a gyakorlati tudást a fogfúrás/foghú- 

zás/egyebek terén ennyi idő alatt? 

T: Ez az egyik dolog, amit nagyszerűnek tartok, hiszem 

már az első naptól kezdve fogat faragunk viaszból, majd 

gyantából készült modell fogakon fúrunk és tömünk. Ezt 

követően már fantom fejeken gyakoroljuk a fúrást és a 

húzást, vagy akár az érzéstelenítést. Harmadikosként már 

a páciensek közelében vagyunk, asszisztálunk az 

orvosnak, de gyakran mi is elvégezhetjük  a beavat-

kozást. Negyediktől pedig saját pácienseink is lehetnek, 

járhatnak hozzánk, akiket orvosi felügyelet alatt látunk 

majd el. Természetesen, szívesen látom szeptembertől 

a vízkeletiekett is pácienseket. 

Kedves Olvasó, három fiatal egyetemistát ismerhettek 

meg a most induló Ifirovatban. Szívesen várjuk a fitalok 

ötletei, segítségét, hogy a rovat  

minél színesebb tartalmasabb, érdekesebb  

legyen.                                                              

                         Papp Tímea                                                                                                         
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Február 11-én tartotta évzáró taggyűlését a 

Csemadok helyi alapszervezete a kultúrház 
nagytermében.  
            A taggyűlést Viczén Piroska vezette, aki 
megnyitójában köszöntötte a szép számban megjelent 
tagságot és a vendégeket: Vígh Sándort, a Csemadok 
Galántai Területi Választmányának tagját, Nagy Pált, 
községünk polgármesterét, Horváth István alpolgár-
mestert, a képviselő-testület tagjait, az óvoda és az 
alapiskola pedagógusait. Utána ismertette az évzáró 
taggyűlés napirendi pontjait, programját. A gyűlés 
hagyományosan kultúrműsorral kezdődött. 
          Papp Tímea előadásában Wass Albert: 
Nagyapám tanítása című tanulságos történetét hallgattuk 
meg. Őt az óvodások kedves, hangulatos, játékos 
farsangi műsora követte. Utána az alapiskolások két 
népmesét adtak. A ,,Csibészek” színjátszó csoport, 
melynek tagjai 3. és 4. osztályos diákok az ,,Ilók és 
Mihók” című tanulságos és egyben mulatságos 
népmesét mutatták be, melyet a közönség nagy tapssal 
jutalmazott. Utánuk az 1. és 2. osztályos kisdiákok 
következtek, akik ,,A három kívánság” című népmesét 
játszották el mindannyiunk és természetesen a maguk 
örömére is. Nagyon szépen köszönjük az alapiskola és 
az óvoda pedagógusainak, hogy felkészítették a 
gyermekeket, további köszönet az együttműködésért 
      A taggyűlés a szervezet tevékenységi beszámo-
lójával folytatódott, ezt a pénztári beszámoló követte, 
majd a tagság jóváhagyta a szervezet 2018-as évre szóló 
gazdag munkatervét, a határozati javaslatot és az új 
vezetőség névsorát. Utána frissítőt szolgáltunk fel, majd 
kötetlen beszélgetés következett. A taggyűlést az 
alapiskolás kislányok fergeteges ,,zumba” tánca zárta.  
 

         

 

 
A szervezet vezetősége ezúton is köszöni a 

tagságnak, hogy részt vett a taggyűlésen.         
A Csemadok helyi alapszervezete a 

vezetéségének, a tagságának és a Harmónia éneklő-
csoportnak köszönhetően a 2017-es évben is gazdag 

kultúrmunkát fejtett ki.  
     Január -  szervezetünk tagsága részt vett 
Galántán a Magyar Kultúra Napja alkalmából rendezett 
emlékműsoron, díjkiosztón, melyen Pék Éva, szervez-
tünk elnöke Életműdíjat kapott. Megtartottuk  a szerve-
zet évzáró taggyűlését. 
     Február – megrendeztük a hagyományos far-
sangi batyubált, Bognár Hajnalka operettdalokat éne-
kelt, az énekkar tagjai paródiát adtak elő, az ALF zene-
kar húzta a talpalávalót. 
    Március – megemlékeztünk az 1848-as magyar 
szabadságharcról. -  Író-olvasó találkozót tartottunk 
Gágyor Józseffel a – ,,Tenger gyöngyei” című legújabb 
verseskötetét mutatta be. 
    Április – a Szomolai házaspár vezetésével 
húsvétváró kézműves foglalkozást tartottunk. Író-
olvasó találkozót szerveztünk, vendégünk Szomolai 
Tibor volt, a ,,Felvidéki saga”c. családregényét mutatta 
be. 
    Május- szervezetünk bekapcsolódott az Anyák 
napi műsorba, az irodalmi színpad tagjai –Papp Tímea 
és Farkas Franciska verset mondott. 
   Június – Vízkeleten rendeztük meg a 
,,Bíborpiros szép rózsa” népzenei vetélkedő 
mátyusföldi területi seregszemléjét, melyen alap-
iskolások és felnőttek vettek részt, 12 szólóénekes, 5 
éneklőcsoport. A Harmónia női éneklőcsoport tovább 
jutott az országos elődöntőbe. 
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A fotókat R. Škodák készítette 

Határozottan állíthatom, 

a táncparkett egész 

éjjel izzott, hiszen 

a mulatozó vendégek 

ritkán tartottak szünetet. 

Vízkeleti lakos, vagy 

sem, idős vagy fiatal, 

mindenki élvezte az 

egyházgellei ALF- zene-

kar nagyszerű 

muzsikáját.  Egész 

éjszaka felszaba-dultan,  

egy emberként  mulatott a bálozó közönség.  

      A tombolahúzás tovább fokozta a jókedvet, 

hiszen nagyon sok  ötletes ajándék  talált gazdára. 

A szervezet vezetősége ezúton is köszöni a szpon-

zoroknak, hogy tomboladíjjal támogatták a csemadok-

bált.  Nagyszerű ötlet volt a farsangi fotó-fal, amelynél      
 

 

A CSEMADOK ÉVZÁRÓ TAGGYŰLÉSE 

minden vendég készíthetett magának emlékfotót is. 

Vidám emberek társaságában, ízletes harapnivaló és egy 

jó ital mellé - a Jó hangulat garantált. Azt hiszem, 

mindenki nevében mondhatom, hogy nagyszerű estében 

volt részünk, és örömmel várjuk a jövő évi Batyubált . 

       

Hatalmas   

köszönettel  

tartozunk  

a szerve- 

zőknek,  

a Csemadok  

vezetőségének 

 a bál megren- 

dezéséért. 

 

Papp Tímea  
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Július – Az alsószeli Szomolai házaspár 

vezetésével megszerveztük az egyhetes XIII. Manóvár 
kézműves tábort a sportpályán, melyen 22 kismanó vett 
részt. 
     Augusztus – Kétnapos kirándulást szerveztünk a 
tagság részére, az uticél: Mór, Pákozd Székesfehérvár – 
Királyi Napok. ( 44 résztvevő ) 
    Szeptember – Ünnepélyes tanévnyitó, melyen 
Kozma Géza vett részt, a 10 elsősnek átadta a Csemadok 
könyvajándékát. Vízkelet Község Önkormányzatától új 
fellépőruhát kapott az éneklőcsoport.  
     Október – Ünnepi hálaadó szentmise, 
megemlékezés az aradi vértanúkról, koszorúzás az 
kopjafánál. – X. Harmónia Népzenei Találkozó. Volt 
kiállítás Kodály Zoltánról, fellépett a Kuttyomfitty 
Társulat, - a gálaműsorban a következő kultúrcsoportok 
léptek fel: a Taksony Német Nemzetiségi Vegyeskar, a  
Vásárúti Dalárda, a Nádszegi Nádos Néptánccsoport, a  
Kosúti Berkenye Néptáncegyüttes, a Gereben zenekar, 

                                                                                                                                    

 
 
Bognár Hajnalka szólóénekes és a Harmónia 
éneklőcsoport.-  A Harmónia női éneklőcsoport 
fellépett Pereden a Bíborpiros szép rózsa népzenei 
vetélkedő országos elődöntőjén.-  
    November – A Harmónia női éneklőcsoport és 
az irodalmi színpad tagjai felléptek a jubilánsok 
találkozóján a kultúrházban. 
    December – Az éneklőcsoport fellépett az 
ünnepi adventi gyertyagyújtáskor a községi hivatal 
előtt. Mikulásváró - karácsonyi vásár, melybe a 
csemadokosok is aktívan bekapcsolódtak, káposztát 
főztek, palacsintát sütöttek, segítkeztek. 
     Rendezvényeinkről egész évben publikáltunk a 
Vízkeleti Újságban és  a Terrában. 
     Ezúton köszönöm  a vezetőség és a tagság 
nevében - az önkormányzat, az intézmények és a 
szponzorok  tavalyi egész évi erkölcsi és anyagi  
       támogatását.                                                                                                                                     

Pék Éva 

     

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

  

 

 

 

 

 

 

 

           2018.március-17-én a Csemadok Vízkeleti Alapszer-

vezete az 1848/49 –es magyar forradalom és szabadságharc 

kitörésének 170. évfordulója alkalmából emlékünnepséget  

szervezett a helyi kultúrházban. 
 

          Pék Éva, a Csemadok helyi alapszervezetének elnök-

nője köszöntötte az egybegyűlteket, a közönséget és a vendé-

geket. - Száraz Erzsébetet, a Csemadok Galántai Területi 

Választmányának  alelnökét, az Országos Tanács tagját s 

egyben a  Csemadok Nagyfödémesi Alapszervezetének elnö-

két, -  Prágai Erzsébetet, a Csemadok Galántai elnökségének 

tagját, Csady Zsuzsannát, a Híd párt Galántai Járási Bizott-

ságának elnökét, Feketenyék polgármester asszonyát,  Kubica 

Adriánt, a Híd párt járási elnökségének tagját, Vága község 

polgármesterét, Pék Lászlót,  az MKP Nagyszombat megyei 

képviselőjét, valamint falunk alpolgármesterét, Horváth 

Istvánt,  a helyi képviselőt-testület tagjait, a magyar óvoda 

és alapiskola pedagógusait és a  közönséget. 
          

Az ünnepi megemlékezés Pék László ünnepi 

beszédével, megemlékezésével  kezdődött, utána Papp Tímea 

előadásában – Gyulai Pál – Hazám  cimű versét hallgattuk 

meg. Ezt követően a legkisebbek, az óvodások léptek a 

színpadra. Öröm volt nézni, látni a kis ovisokat, a lányokat 

piros szoknyában a fiúkat piros csákóval a fejükön. Köszönet 

jár érte Pékné Lovas Évának az óvoda igazgatónőjének és 

Király Mária óvópedagógusnak.  
          

Ezt követően -   Petőfi Sándor – A szabadsághoz című 

versét Bodri Krisztina szavalta el.  
         

Utána a helyi alapiskola ünnepi műsora következett, 

melyben a kisdiákok tánccal, énekkel, versekkel jelenítették 

meg a forradalmi eseményeket - 1848.március 15-től  - 

1849. október 6-ig, az aradi vértanúk kivégzéséig. 

 

Március idusán.... 
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2018. március 11-ével elkezdődött a 

tavaszi  2017/2018 - as idény. Csapatunkban személyi 

változások történtek, a régi játákosok közül páran 

elmentek, helyükbe újak jöttek. Reméljük, új játékosaink  

beváltják majd a hozzájuk fűzött reményeinket, és 

erősiteni tudják csapatunkat. Új játékosaink - Lukaš 

Vaško, Milan Balog, Denis Wittemberger.  

           A felkészülést január 20 -án kezdtük. Öt 

felkészülési meccset játszottunk a következő 

eredményekkel: Pereddel 3:4-re vesztettünk, Hodyval 6:1- 

re nyertünk, Egyházkarcsát 4:3 -ra vertük, 

Nagyfödémessel és Jókával 2:2 - es döntetlent értünk el. 

Az előkészületi barátságos meccsek mindig nehezek, mert 

sokszor foghíjasan tudtunk csak kiállni, ritkán teljes a 

csapat. Ennek leggyakoribb oka a betegség, családi 

kirándulás, munkahelyi elfoglaltság. Szerintem, csapatunk 

idei felkészülése jól sikerült, remélem, majd a bajnokin 

meccseken elért ereményeink is igazolják ezt, ott majd 

játékosaink is bizonyítanak. 

 

S P O R T H Í R E K 
 

A fotókat R.Škodák készítette 

           Az első akadályt sikerrel vettük, Vezekény 

csapatát  4:1 – re vertük. Sok gólhelyzetet dolgoztunk ki, 

de a pálya minősége még nem volt az igazi.  Ahogy 

melegszik az idő, a kezdeti  pontalanságot majd 

fokozatosan legyűrik focistáink. 

           A legfiatabbak március 18-án kezdték 

a pontvadászatot. Télen szünet nélkül, becsületesen, 

készültek a tavaszi szezonra, biztosan nagyon várják már, 

hogy újra kint focizhassanak, és rúghassák  a gólokat. 

           Ami sportszervezet kulturális életet illeti, a 

vezetőség már sokadik alkalommal megszervezte a 

szilveszteri bált. Sajnos 2017 -ben sokkal kevesebben 

jöttünk össze, mint az  eddig megszokott volt. De akik 

eljöttek, nagyon jól szórakoztak egészen hajnalig.   

 

      A sportszervezet nevében kívánok mindenkinek 

kellemes húsvéti ünnepeket! 

                                                                                      

Halász Zsolt , a sportszervezet elnöke 

 

       És ekkor megtörtént ,, a csoda.” Olyan csoda, amelyre a 
vízkeleti kutúrházban eddig még nem történt meg.  A magyar 
alapiskola diákjainak a műsora olyan színvonalas volt, hogy a 
közönség visszafojtott lélegzettel hallgatta, nézte végig, utána a végén 
felállva, vastapssal jutalmazta a kisdiákok műsorát. Ezek a 6-10 
éves gyerekek olyan tisztelettudóan, olyan átéléssel, 
fegyelmezettséggel adták elő a műsorukat, hogy azt a  felnőttek is 
megirigyelhetnék.  
        Végignézve a közönségen, nagyon sokak szemében könnyek 
csillogtak, az öröm és a büszkeség könnyei. Hatalmas nagy köszönet 
illeti az alapiskola  pedagógusait  -  Egri Natália  igazgatónőt, Erdéyi 
Tünde, Hajdú Ilonka és Sárkány Nikoleta pedagógusokat. 
       Amíg ilyen tanítói, nevelői vannak az óvodánknak és az 
iskolánknak, addig nyugodt szívvel írathatjuk be gyermekeinket 
ezekbe az intézményekbe, mert biztosak lehetünk abban, hogy 
magyarságunk a legjobb kezekben van.  
        A megható pillanatok után Farkas Franciska: 
Magyarország című dalának szövegét mondta el. Végül a Harmónia 
női éneklőcsoport előadásában Kossuth – dalokat hallhattunk. 
        Az ünnepi műsor végén a közönség az énekkarral közösen 
elénekelte, nemzeti imánkat, a Himnuszt.  
       Az emlékünnepséget követően a kultúrház előtti kopjafa 
megkoszorúzására került sor. Utána a vendégek, az intézmények és 
szervezetek képviselői a – Szózat – hangjai alatt tiszteletük jeléül 
koszorút helyeztek el a kultúrház előtti kopjafánál. 
 
,,Áldott legyen emléke a márciusi ifjúságnak. 
 Madárdalos friss tavaszt fútt ormaira Ős-Budának.  
Fölpattant a börtönajtó, hullott a lánc összetörve. 
Dicső nevük, haló poruk dal övezze, virág födje.”  

                                                                                         Serczel Ildikó 
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 Február 28-án véget ért a 2017/18-as vadászidény, 
ami arra késztet bennünket, vadászokat, hogy tekintsünk 
vissza az elmúlt esztendőre, és számoljunk el annak 
eredményeivel. Erre az eseményre általában az ünnepélyes 
taggyűlésünkön kerül sor, melyet 2018. február 17-én 
tartottunk a vadászházunkban. Vadászterületünk bérleti 
szerződésének  tavalyi  sikeres megújítása után folytattuk 
az apró és őzvad védelmének, valamint a szálas és szemes 
takarmány téli időszakra történő bebiztosításának 
érdekében kifejtett erőfeszítésünket.  Bátran mondhatom, 
hogy a tervezett brigádórák keretén belül az elmúlt 
esztendőben is sikerült megfelelő mennyiségű takarmányt 
biztosítani a vad számára. 
         Az idei év március elején újra beköszöntött a 
hideg és megmutatta, mennyire fontos a vaddal való 
törődés. Míg az egyik hétvégén megtöltöttük az     
etetőberendezéseket, a következő  hétvégén már újra 
kellett tölteni azokat, mivel üresek voltak. Csak  megfelelő 
törődéssel tudjuk elérni, hogy a tavasz érkeztére a vad jó 
kondícióban legyen, ami nagy hatással van annak 
szaporodására. Sajnos a tavalyi tavaszi időjárás nem 
kedvezett a fácánnak, és az első fészekaljból bizony csak 
kevés fácáncsibe maradt életben, vagy pedig ki sem kelt. 
A második fészekrakásból mindig sokkal kevesebb 
a szaporulat, így az utolsó tíz esztendő egyik legrosszabb 
évét tartjuk számon az elejtett fácánkakasok darabszámát 
illetően. A nyúl kevésbé érzékeny az időjárás változására 
és a hőmérséklet ingadozásaira, viszont igaz, hogy ez 
a haszonvadunk négyszer is fial évente, ugyanakkor 
sokkal érzékenyebb a nagyterületű mezőgazdasági 
termesztés negatív hatásaira. Mivel vadászterületünk 
bérleti szerződése a vadásztörvény értelmében tíz évre 
szól, ezért az elkövetkező időszakra kötelesek vagyunk 
egy új, tíz évre szóló távlati vadásztervet kidolgozni. .  

A  táblázatban  az elmúlt tíz esztendő eredményei 
vannak feltüntetve, tehát az eme időszak alatt elejtett 
apró - és őzvad darabszáma. Az elejtett őzbakok 
trófeái minden évben elbírálásra kerülnek a galántai              
Körzeti Vadászkamara trófeaelbíráló bizottsága által. Az 
őzbakok elejtését ugyanis nagyon szigorú   
 

Vadászbeszámoló 
szelektív elbírálás 
teszi lehetővé, 
melynek a célja, 
növelni a vadász-
területen található 
bakok minőségét. 
Ha pl. valaki  te-
nyészbakot ejt el, 
arra vagy pénzbír-
ságot rónak ki, 
vagy pedig  

a kihágás mértékének megfelelően akár több évi tilalmat 
is kiróhat rá a fegyelmező bizottság, melynek értelmében 
egy vagy több évig nem lőhet őzvadat.  
A táblázat alapján látható, hogy 2017-ben 
vadászterületünkön belül  22 drb. őzvadat ejtettünk el, 
s ebből 8 drb bak volt.. Mind a nyolc megfelelt az elejtési 
szempontoknak, s így az elbírálásuk alapján az elejtésük 
megfelelő volt. A Galántai járásban az elmúlt 
vadászidényben, 2017-ben összesen 767 őzvadat ejtettek 
el, ebből 258 volt az őzbak. 
           Elbírálásuk 
alapján két drb 
aranyérmes, két drb 
ezüstérmes és öt drb 
bronzérmes volt. 
Nem megfelelően, 
tehát a szelektív 
eljárást figyelmen 
kívül hagyva három 
bakot ejtettek el, 
amit majd a járási 
fegyelmező  
bizottság tagjai fognak megtárgyalni. A trófeakiállításon 
elbírálásra került három drb dámbika és két drb 
szarvasbika is, melyek közül kettő dám ezüstérmes, egy 
szarvasbika pedig bronzérmes lett. A kiállítás színvonala 
a járási viszonyokhoz képest jó volt.  
 Az legközelebbi írásomban szeretnék majd 
bővebben foglalkozni az elkövetkező távlati  

      vadásztervünkkel, annak egyes kitételeivel és  
      elképzeléseinkkel az új tízéves időszakot 
      illetően. 
 

 
                                      
 
 
 
 
 
 
 
 

                                                 
Horváth Tibor,  

a vadászszervezet elnöke 
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           Több évszázadig  tartott, amíg az emberek 
felismerték, hogy a pénz szerepét mint közvetítő eszköz 
működését nem csak az ezüst vagy aranypénz töltheti be. 
Erre először az uralkodók jöttek rá, amikor az igényes 
katonai hadjáratokon a  katonáknak ki kellett kifizetniük a 
zsoldjukat  a katonai hadjáratok szolgálatai után. A katonák 
ellátása nagy összegeket emésztett fel,  és nagy távol-
ságokra kellett eljuttatni, amely  kockázatos volt. Az 
uralkodók parancsára a pénzverdékben kezdték az ezüstbe 
és az aranyba belekeverni a rezet és a cint.( példa a német – 
Hellere ). De ez a pénz továbbra is megmaradt fizető 
eszköznek. 
         Az országok közti kereskedelem  nagyobb mennyi-
ségű pénz szállítását követelte meg - abban az időben – az 
ezüstöt és az aranyat. A középkorban ez veszélyes 
vállalkozás volt.  A tulajdonosok elkezdték a pénzt elrakni, 
letétbe helyezni az aranyműveseknél, akik elismervényt 
adtak az elhelyezett pénz ellenében. Így  megtörténhetett, 
hogy a  Párizsban elhelyezett értékért elismervény kaptak, 
és Péterváron vagy más helyeken az elismervény ellenében 
a pénzt a bankok kifizették.  Majd megjelentek a 
bankjegyek, a papírpénzek. 
        A 19. században világszerte fokozódott az 
ezüsttermelés. Ez érintette a Habsburg Birodalmat is, 
melynek 1750 óta ezüstlapú forint volt a valutája. A 
Monarchiában az első lépést 1857-ben a bécsi pénz-
szerződés aláírásával tették meg.  Ezen szerződés a szer-
ződő államok között között  bevezették az ezüstlapú egyleti 
tallért mint elszámolási egységet, és egységes arany-
pénzlábat is teremtett, az egyleti koronát (Vereiskrone ). 
         Az aranypénz nemzetközi elszámolások és a 
külkereskedelem fizető eszköze lett, de bevezetése nem 
volt sikeres, mivel belföldön nem volt elfogadási kényszer, 
külföldön pedig nem illeszkedett semmilyen arany-
pénzrendszer szabványhoz.  
         1891-ben Werkelre Sándor pénzügyminiszter 
terjesztette elő az aranyvaluta bevezetésének javaslatát. 
Ehhez azonban nagy mennyiségű aranyra lett volna 
szükség, a Monarchia érckészlete-pénzkészlete ezüstben 
állt. A koronaértéket Ausztriában az 1892. augusztus 2-i 
törvény, Magyarországon az 1982. évi XII, törvény vezette 
be.  Ez a törvény hivatalossá tette az aranyvalutát, egy 
korona értékét fél fontban szabta meg. 
         A forint forgalmát azonban nem kötötte 
határidőhöz, hanem továbbra is megtartotta törvényes 
fizetőeszköznek. 1900-tól kezdve a korona volt az egyetlen 
hivatalos pénznem a Monarchiában. Sokan a Monarchia 
összeomlásáig forintban számoltak, a kétkoronást forint-
nak, a kétfillérest krajcárnak hívták. A forintváltópénzt 
1900-ig, a forintbankjegyeket 1902.december 31-ig, az 
ezüstforintosokat csak a korona forgalmának megszű-
nésekor – Magyarországon 1927-ben vonták be végle-
gesen. Az első vlágháború alatt a koronát többször leér-
tékelték. Az osztrák- magyar korona, (rövidítése: K,  néme-
tül–Krone) az Osztrák-Magyar Monarchia  pénzneme volt. 
 

 
 

1892-ben vezették be, de csak 1900. január 1-jétől 
lett kötelező a koronában való számolás, számítás. 1918 
novemberében, a Monarchia az I. világháborút követő 
felbomlásával megindult az utódállamok önálló 
pénzkibocsájtása, mely az osztrák-magyar korona 
megszűnéséhez vezetett. (1 korona száz németül – heller) 
volt. 

                                                                                                                                                              Kozma Géza 

A korona az 1. 
világháború után 
     Az első világháború után kezdetben remélték, 
hogy a korona maradhat a Monarchia utódállamainak, 
jogutódjainak a közös pénzneme, de 1919. március 12-én 
a Szer-Horvát-Szlovén Királyság (a későbbi Jugoszlávia) 
a királyság területén korlátozta az osztrák-magyar 
bankjegyek használatát. Ausztria is követte a példát. 
Csehszlovákiában a korona helyett a csehszlovák korunát 
hozták forgalomba. Csehszlovákia az 1918-as különválás 
után új pénzügyi rendszert hozott létre. 1919. április 10-én 
létrehozta a csehszlovák koronát. Az első bankjegyek még 
ebben az évben forgalomba kerültek , azonban az érméket 
csak három évvel később, 1922-ben kezdték használni. 
Magyarországon az osztrák-magyar koronát 1919-től a 
magyar korona, majd 1927. január 27-én a pengő váltotta 
fel – 12.500 magyar korona csak 1 pengőt ért. 
 

A papírpénz története 

Bélyegek  
a papírpénzre ▼ 

használatban:   1919.3.3. – 1920.6.20. ▲ 

használatban:   1919.3.3. – 1920.6.20. ▲ 

használatban:   1919.3.3. – 1920.6.20. ▲ 
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